
حدادی به ذوب آهن 
پیوست

ــا حامــد حــدادی،  تیــم ذوب آهــن ب
یــران بــه  اســطوره بســکتبال ا
توافــق نهایــی رســید. ذوبی هــا 
کــه روزهــای گذشــته بــا دوایــت 
بایکــس ســتاره ســابق تیم هــای 
تورنتــو رپتــرز، لس آنجلــس لیکــرز، 
یــت  یترو د و  ســیتی  ما وکلاها ا
پیســتونز بــه توافــق رســیده بــود، 
بــا یکــی از بزرگ تریــن بازیکنــان 
تاریــخ بســکتبال قــاره آســیا بــه 
توافــق رســید تــا بــه ایــن ترتیــب، 
جدی تریــن مدعــی  قهرمانــی بــرای 
فصــل جدید باشــد. کاپیتان ســابق 
تیــم ملــی ایــران کــه بــه تازگــی و در 
پایــان جــام جهانــی ۲۰۲۳ از دنیــای 
بازی هــای ملــی خداحافظــی کــرده، 
می خواهــد فصــل جدیــد را در لیــگ 
داخلــی بــازی کنــد و دیگــر بــا تیــم 
ســی چوان در لیــگ حرفــه ای چیــن 

قــراردادی نبســته اســت.
 

اولین باخت یخچالی 
در آلمان

م  و شــتر مرا و ر ل  بســکتبا تیــم 
گلادیاتــورز آلمــان پــس از ۳ پیــروزی 
پیاپــی در زمیــن فونیکــس هاگــن 
تــن بــه شکســت ۷۶ - ۷۰ داد. بهنــام 
یخچالــی ســتاره ایرانــی رومراشــتروم 
در ایــن دیــدار ۲۵ دقیقــه در میــدان 
بــود و بــا ۹ امتیــاز، ۲ ریبانــد، یــک 
۳ شــب  یــی  را کا و  یــی  توپ ربا
کم فروغــی را پشــت ســر گذاشــت. 
تیــم رومراشــتروم گلادیاتــورز بــا 
یــن شکســت در رتبــه چهــارم  ا
 pro رقابت هــای دســته دوم آلمــان

A قــرار گرفــت.
 

 صعود تنیسورها 
به گروه 2

تیــم تنیــس دختــران ایــران بــا 
برتــری برابــر لائــوس، صعــودش به 
گروه ۲ آســیا و اقیانوســیه را قطعی 
کــرد. بانــوان تنیســور ایــران کــه 
بــرای حضــور در رقابت هــای بیلــی 
جین کینــگ کاپ بــه بحریــن رفتــه 
بودنــد بــا برتــری مقابــل تیم هــای 
عــراق، عربســتان و لائــوس صعــود 
بــه گــروه ۲ آســیا و اقیانوســیه را 
مســجل کردنــد. آنهــا در اولیــن 
دیدار تیم عراق را شکست دادند 
و در دومیــن بــازی بــه مصــاف 
عربســتان رفتنــد و بــا شکســت 
عربســتان و صدرنشــینی راهــی 
دور بعــد شــدند تــا آمــاده دیــدار 
بــا لائــوس، تیــم اول گــروه چهــار 

شــوند. 
ایــن دیــدار در شــرایطی برگــزار 
شــد کــه ملی پوشــان تنیــس ایــران 
در یــک بــازی ســخت و طولانــی 
در نهایــت ۳ - صفــر پیــروز شــدند 
تــا صعــود خــود بــه گــروه ۲ آســیا و 

اقیانوســیه را قطعــی کننــد.
 

قایقرانان در هانگژو 
به آب زدند

ملــی پوشــان پاراکانــوی ایــران از 
امــروز بــرای رقابــت در بازی هــای 
پاراآسیایی در مرکز ورزش های آبی 
فویانــگ هانگــژو قایق های شــان را 

بــه آب می اندازنــد.
طبــق برنامــه ســارا عبدالملکــی 
اولیــن قایقــران پاراکانــوی ایرانــی 
اســت کــه ســاعت 4:۳۰ صبــح 
امــروز در فینــال کلاس KL1 بــا 
قایقرانانــی از چیــن، ژاپــن و هنــد 

مســابقه داد.
مســعود قیصــری، هــم ســاعت 
مــداد در دور  4:4۰ دقیقــه با
مقدماتــی کلاس KL۳ مــردان 
کنــار رقبایــی از ماکائــو، ازبکســتان، 
هنــد و چیــن بــرای صعــود بــه فینــال 

پــارو زد.
شــهلا بهــروزی راد در فینــال کلاس 
VL۳ و ســعید حســین پور هــم 
در فینــال کلاس KL1 پــارو زدنــد. 
فــردا هــم شــهلا بهــروزی راد، رؤیــا 
ســلطانی و اســلام جاهــدی بــه 
 ،KL۳ ترتیــب در ســه فینــال کلاس

KL۲ و vl۲ رقابــت می کننــد.

 zخبر

مجلــس  ن  ینــدگا نما لفــت  مخا
شــورای اســلامی دربــاره حضــور 
ســت  یا ر ر  د ن  نشســتگا ز با
فدراســیون های ورزشــی آماتــوری، 
ریاســت کمیته هــای ملــی المپیــک 
بعضــی  ره  بــا دو لمپیــک،  را پا و 
فدراســیون ها از جملــه والیبــال را 

لــش کشــید. بــه چا
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
دو شــب پیــش در جلســه رســیدگی 
بــه گــزارش کمیســیون تلفیق برنامه 

ی  ر جمهــو ســعه  تو هفتــم 
بــا  ن،  یــرا ا ســلامی  ا

پیشــنهاد حــذف بنــد 
الحاقــی 1 از مــاده 

فقــت  ا مو  ۷ ۸
کردنــد. بنــدی 
ســت  یا ر کــه 

فدراســیون های ورزشــی آماتــور، 
کمیتــه ملــی المپیــک و پارالمپیــک 
یــن  را شــغل نمی دانســت. بــه ا
ترتیــب بــا حــذف بنــد الحاقــی 1 
از مــاده ۷۸ ممنوعیــت بــه کار 
بازنشســتگان در فدراســیون ها بــه 
جریــان افتــاد. اتفاقــی کــه دوبــاره 
رفتــن و مانــدن محمدرضــا داورزنــی 
رئیــس فدراســیون والیبــال را ســوژه 
کــرد. او کــه ۲۹ روز تــا پایــان دوره 
چهارســاله اش در فدراســیون مانده 
است اما وحید مرادی نائب رئیس 
فدراسیون والیبال با حرفهایش آب 
پاکــی را روی دســت همــه می ریــزد: 
»داورزنــی بازنشســته نیســت. او 
حالا ۶۲ ســاله اســت و تا ۶۵ ســالگی 
می توانــد بــه کارش در فدراســیون 

ادامــه دهــد.«
ئیـــــــــــــــــــس  ر ئــب  نا
ن  سیــــــــــــــــو ا ر فد
لبتــه  لیبــال ا وا
جــدای از ۳ 
ســال مانــده 
تــا رســیدن 
داورزنـــــــــــــی 
بــه ســــــــــــــــن 
بازنشستگی، 
مه  ســنا سا ا

فدراسیــــــــــــــــون 
لیبــال  نــی وا جها
 F I V B

 : پیــــــــش می کشــد هــــــــــــــــم  را 
طبــق   ، ل لیبــا ا و ن  ســیو را فد «
FIVB کار می کنــد.  اساســنامه 
اساســنامه فدراســیون ایــران را 
فدراســیون جهانــی تأییــد کــرده و 
ــه شــامل حــال  بنابرایــن ایــن مصوب
داورزنــی نمی شــود. اساســنامه 
ــه مراتــب  ــال از نظــر حقوقــی ب والیب
قوی تــر از فدراســیون فوتبــال اســت 
کــه هــر گونــه تخلــف از اساســنامه 
ــران  ــال ای ــق والیب FIVB باعــث تعلی
می شــود. از طرفــی رئیــس مجمــع 
فدراســیون هــم رئیــس فدراســیون 

» ســت. ا
ســط  و مقصــر  لیــل  د ی  د مــرا
کشــیدن پــای داورزنــی بــه قضیــه 
بعضــی  بــه  ا  ر نشســتگی  ز با
 : هــد می د بــط  ر هــا  ا ید ند کا
»متأســفانه ایــن فضــا را بعضــی 
از کاندیداهــا درســت کرده انــد. 
مــن ندیــده ام کاندیدایــی دربــاره 
برنامــه اش صحبــت کنــد، مثــلاً 
بگویــد مرحــوم یزدانی خــرم والیبال 
را تــا اینجــا رســاند و داورزنــی بــه 
عنــوان معمــار نویــن آن را بــه نقطــه 
ســوم رســاند و مــن می خواهــم 
ایــن کار را انجــام دهنــد. آنهــا 
همــه همت شــان را بــرای تخریــب 
داورزنــی گذاشــته اند و می خواهنــد 
برایــش مشــکل درســت کننــد. 
واقعــاً کســی کــه جرمــش کار کــردن 
اســت، چنیــن رفتــاری ســزاوار 

اوســت؟«
نائب رئیس فدراسیون والیبال، 
حاشــیه هایی کــه قبــلاً بــرای 
داورزنــی بــه وجــود آمــده 
بــود را شــیطنت داخلی هــا 
هــم   ً قبــلا «  : نــد ا می د
شــیطنت داخلــی باعــث 
شــده بــود بــرای او نامــه 
نزننــد امــا طبــق قانــون 
گــر  ا نشســتگی  ز با
۳۵ ســال  فــردی بــا 
ســابقه ۶۵ ساله باشد، 
بازنشســته می شــود. 
حــالا کارمندانــی کــه 
نیســتند،  له  ســا  ۶۵
بــا وجــود ســابقه ۳۵ 
ر  کا ننــد  بما یــد  با
کننــد، مگــر اینکــه 
در خواســت بازخرید 
نشســتگی  ز با یــا 
یــن  ا بر بنا  . هنــد بد
داورزنــی هــم بازنشســته 
ضــا  ر محمد  » . نیســت
داورزنــی رئیــس فدراســیون 
والیبــال، مثــل همیشــه بــرای 
اینکــه حاشیه ســازی نشــود، ترجیــح 
می دهــد هیــچ مصاحبــه ای نکنــد. او 
تنها می گوید: »هر وقت بازنشســته 
شــدم حتمــاً صحبــت می کنــم. در 
حــال حاضــر بازنشســته نیســتم.«

بــا ایــن حســاب والیبــال، بــدون چالــش 

 چالش جدید فدراسیون ها 
با دست رد مجلس به سینه بازنشسته ها

 داورزنی:
باز نشسته نیستم

خسروی وفا: کاش 20 تا رئیس مثل دبیر داشتیم

برخی رؤسای فدراسیون ها 
توریست بودند!

انعکاس اخبار ورزش ایران
5 منهای فوتبال

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 zمصاحبه

ایوب موسوی

سرپرست هیأت وزنه برداری منطقه آزاد اروند

طــی حکمی از ســوی ســجاد انوشــیروانی، رئیــس فدراســیون وزنه برداری، 
ایــوب موســوی به عنوان سرپرســت هیــأت وزنه بــرداری منطقــه آزاد اروند 
منصــوب شــد. موســوی مــدال طلا و نقــره مســابقات قهرمانی آســیا و نقره 

جهــان را در کارنامــه دارد. 
همچنیــن موســوی امســال در لیــگ برتــر وزنه بــرداری بــرای تیــم مناطــق 

نفت خیــز جنــوب بــه روی تختــه مــی رود.

شهربانو منصوریان

اولین طلایی ایران در کامبت گیمز

شــهربانو منصوریــان، ووشــوکار ملی پــوش ایــران، اولیــن طــلای ایــران در 
کامبت گیمز ریاض را گرفت. سومین دوره بازی های رزمی جهان »کامبت 
گیمز« از جمعه در ریاض عربســتان شــروع شــده که شــهربانو منصوریان، 
بعــد از مــدال برنزش در بازی های آســیایی هانگــژو، در وزن 70- کیلو دیروز 
با شکســت کریســتینا دی اولیویرا ووشــوکار برزیلی در دو راند اولین مدال 

ایــران را بعــد از مــدال نقره و برنز تالــوکاران گرفت.

محمد پولادگر:

رقابت های دهه فجر یک تورنمنت معتبر در سطح آسیا است

محمد پولادگر با اشــاره به برگزاری رقابت های بین المللی بدمینتون فجر، 
گفــت: »بدمینتــون فدراســیونی اســت که موفق شــد رقابت هــای مختص 
بــه خــودش را بــرای دهــه فجــر زنــده نگــه دارد و در نهایــت بایــد بــه عنــوان 
رقابت هــای معتبــر ثبــت چلنــج بین المللــی شــود. حــالا ایــن رقابت ها یک 
تورنمنت معتبر در ســطح آســیا اســت. امســال هم که قرار است ۴0 کشور 

بــه یــزد بیایند تــا رقابت ها برگزار شــود.«

دوشنبه   1  آبان 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7427  

رضا عباسپور
روزنامه نگار

 zمصاحبه

پرونده نوزدهمین دوره بازی های 
آسیایی هانگژو با تمام فراز و فرودها 
و تلخی و شیرینی هایش برای ورزش 
ایران بسته شد. با این همه اما رئیس 
کهنه کار و باسابقه کمیته ملی المپیک 
ایران )محمود خسروی وفا( با تأکید 
بر این مطلب که قبل از اعزام کاروان 
به هانگژوی چین، درستاد عالی و 
کمیسیون های تخصصی ما آنالیز ریز به 
ریز و دقیق نتایج رشته های مختلف را 
داشتیم و می دانستیم که چه نتایجی قرار 
است برای ما در این دوره از بازی ها رقم 
بخورد، می گوید با نگاه باز وارد گردونه 
این آوردگاه شدیم. به همین دلیل او در 
نشست هم اندیشی که با حضور تیم 
رسانه ای اعزامی به هانگژو در سالن 
جلسات کمیته ملی المپیک برگزار شد، 
ضمن تقدیراز زحمات شبانه روزی تیم  
رسانه ای اعزامی به هانگژو معتقد بود 
که حدوداً ۸۰ درصد آنچه که کمیته ملی 
المپیک درخصوص کسب نتیجه کاروان 
ورزش ایران )شهید حججی( پیش بینی 
کرده بود، درست از آب درآمد. با این 
حال اما رئیس کمیته ملی المپیک 
ایران، از نتایج کسب شده توسط برخی 
از فدراسیون های اعزامی به بازی های 
آسیایی چین بسیار ناراضی و دلخور بود.

فدراسیون های ناکام باید از 
مردم عذرخواهی کنند

محمود خسروی وفا رئیس کمیته ملی 
المپیک درخصوص عملکرد کاروان 
ورزش ایران در هانگژو تأکید دارد: 
»ببینید در برخی رشته ها ضعیف ظاهر 
شدیم و در برخی دیگر انتظارت برآورده 
نشد و از این بابت صادقانه بگویم 
حداقل من از جانب برخی مسئولین 
فدراسیون ها که انگیزه سفر رفتن شان 
خیلی قوی تر است و مسئولیت خود را 
نمی پذیرند عذرخواهی می کنم، اما آنها 
نیز باید ضعف های خود را پذیرفته و از 
مردم عذرخواهی کنند. از این ناراحتم 
که اتفاقاً رؤسای همین فدراسیون ها 
در هانگژو دنبال هتل ۵ ستاره و ماشین 
شخصی بودند. درحالی که از نظر نتیجه 
و عملکرد حرفی برای گفتن نداشتند! 
فدراسیون های ما ۳  دسته هستند؛ 
یک دسته آنهایی هستند که شبانه روز 
دارند تلاش می کنند و با تمام وجود مایه 
گذاشتند و موفق بودند. دسته دوم دارند 
تلاش می کنند اگر چه ضعف هایی دارند 
ولی دارند تلاش شان را می کنند. ولی 
متأسفانه دسته سومی هستند که رؤسا 
و مسئولان آنها بیشتر دوست دارند 
سفر بروند. اما در مجموع گروه اول و 
دوم خیلی تلاش می کنند که اکثریت 
فدراسیون ها از این دو گروه هستند 
مضاف بر اینکه نتیجه نگرفتن شاخص 
ارزیابی نیست چون زیبایی ورزش 
غیرقابل پیش بینی بودن آن است چرا 
که نتیجه گرفتن به خیلی از شاخصه ها 
ربط پیدا می کند. من از جانب خودم 
و کاروان ورزش ایران بابت ناکامی ها 

از مردم ایران عذرخواهی می کنم و 
معتقدم که رؤسای فدراسیون هایی 
هم که در هانگژو نتیجه نگرفتند باید از 
ملت ایران و جامعه ورزش کشور بابت 
نتایج ضعیفی که کسب شد، تمام قد 
عذرخواهی کنند و بابت عملکردشان 

پاسخگو باشند.«

همچنان حامی حضور و عملکرد 
بانوان در بازی ها هستم

رئیس کمیته ملی المپیک درخصوص 
عملکرد بانوان ورزشکار اعزامی به 
هانگژو می گوید: » من همچنان از حضور 
بانوان در بازی های آسیایی حمایت 
می کنم. چون معتقدم که ما باید حامی 
ورزش بانوان و ارزش های ملی که 
این قشر از ورزش کشور می توانند در 
میادین مختلف با حضور درخشان خود 
نماینده شایسته  نظام مقدس جمهوری 
یران باشند باشیم، مثل  اسلامی ا
حضور ارزشمند خانم ها کیانی، رکابی، 
پرتوآذر که همراه شد با احترام به پرچم 
مقدس کشورمان در رشته هایی مثل 
سنگنوردی، دوومیدانی، ژیمناستیک و 

دیگر رشته ها که جای توجه و تشکر 
ویژه دارد.«

ای کاش 20 رئیس 
فدراسیون مثل دبیر 

داشتیم
خسروی وفا در بخشی از 
صحبت هایش می گوید: 
ً مجلس حمایت  »انصافا

خوبی از کاروان در بحث 
مالی داشت اما اینکه برخی ها 

بگویند ما هم باید مثل کشتی 
باشیم تا کمیته به ما بیشتر توجه 
کند، باید بگویم اتفاقاً نتایج کشتی 

درخشان بود. چقدر خوب 
است که ۲۰ تا رئیس 

فدراسیـــــــــون 
مثل آقـــــای 

بیـــــــــــر   د

داشته باشیم؛ او شبانه روز دارد برای 
این رشته زحمت می کشد و در همه 
اعزام های برون مرزی هم نیست و در 
قیدوبند هتل و خودرو شخصی  و سفر 
نیست و تازه خیال مان از المپیک هم 
راحت است. در مجموع ۸۰ درصد 
لمپیک  پیش بینی های کمیته ملی ا
برای کاروان اعزامی شهید حججی به 
هانگژو درست از آب درآمد. هر چند از 
رشته هایی مثل تیراندازی انتظارم بیشتر 
بود چرا که حتی پیش بینی خودشان 
را هم نتوانستند برآورده کنند. ما در 
کبدی پسران نقره، کبدی دختران برنز، 
وزنه برداری دو نقره و یک برنز، بوکس 
یک برنز، شمشیربازی یک برنز، بسکتبال 
برنز، ژیمناستیک یک برنز، واترپلو برنز، 
دوومیدانی یک برنز، اسکیت یک نقره و 
یک برنز، تیراندازی یک طلا و یک برنز، 
قایقرانی یک طلا دو نقره و یک برنز، 
تکواندو یک برنز، کاراته یک طلا، کشتی 
سه طلا، ووشو ۲ طلا، کاراته یک طلا، یک 
نقره و سه برنز و به طور مثال در فوتبال، 
تنیس روی میز و شنا مدالی پیش بینی 

نکرده بودیم.«


